
Představení strany Rozvoj Ohař 

 

1) Pokud byste se v následujících 4 letech dostali do zastupitelstva, co by bylo Vaším 

primárním zájmen? Plánujete konkrétní změny? Co se Vám doposud nezamlouvalo a Vy se 

to chystáte upravit dle představ Vaší strany?   

Naším primárním zájmem je komunikace se všemi občany, ať z hlediska věku nebo profese, 

či zájmů. Jak napovídá název našeho sdružení, chceme, aby se Ohaře rozvíjely a byly zde 

vytvářeny podmínky pro kvalitní život všech občanů. Možná si to ani mnozí do současné 

doby neuvědomovali, ale pokud v obci nebudou vybudovány inženýrské sítě a jiné investiční 

záležitosti, doplatí na to každý, protože cena jeho nemovitosti tím klesá a to je realita života. 

Bylo by dost nezodpovědné i vůči našim dětem, kdybychom chtěli vytvářet skanzen v obci, 

která svou polohou může umožnit v budoucnu i jim kvalitní zázemí pro bydlení a život zde. 

Sami si odpovězte, proč naše děti odchází ne jenom do měst, ale i do okolních obcí. 

 Změny plánujeme hlavně v dotační politice. Budeme se snažit využít Program rozvoje 

venkova z dotačního titulu Ministerstva zemědělství ČR, který je zaměřen právě na obce do 

500 obyvatel. Víme, že tento titul byl téměř vyčerpán z let 2007 -2010, ale to už nevrátíme. 

Jsou tady ještě možnosti dotací z jiných ministerstev a Středočeského kraje. 

Chceme zlepšit zázemí spolků a zároveň věříme, že se v Ohařích začnou konat akce, které se 

budou opakovat, stanou se tradicí a tím se vnese do obce život. Důležitým bodem našeho 

programu bude také spolupráce se školkou a její následné zapojení do místního života. 

Z velkých investičních akcí je náš největší zájem konečně uskutečnit kanalizaci s čističkou.  

Na otázku, co se nám doposud nezamlouvalo, neodpovíme, protože my chceme jít dopředu 

a ne šťourat se v minulosti. 

2) Díky čemu by se Vaše strana mohla dostat do zastupitelstva? V čem si myslíte, že jste 

odlišní? V čem vidíte své hlavní přednosti oproti jiným stranám? 

 Naši kandidáti se mohou dostat do zastupitelstva jen díky hlasům všech občanů a jak je 

přesvědčit? Když se podíváte na kandidátku, tak většina z nich už prokázala, že v životě 

nečekají, že se někdo za ně o něco postará, jsou to progresivní lidé s manažerskými, 

podnikatelskými zkušenostmi a morálním kreditem. Bylo by neprozíravé nevyužít těchto 

předpokladů.  

Odlišnost oproti ostatním seskupení vychází z profilace našeho seskupení, my nechceme 

hájit úzkou skupinu lidí v obci, ale chceme rozvoj všech. Co to znamená, že hasiči, ženy, 

sportovci a jiné spolky musí mít rovnocenné podmínky pro svoji činnost a jasně daná kritéria. 



Rozvoj komunitního života bez spolků neexistuje, protože pak lidé nemají chuť cokoliv 

společně plánovat nebo konat. 

3) Je tu rozjeto několik projektů – kanalizace, čistička, projekt nadace VIA, zateplení školky 

z programu Zelená úsporám pro veřejné budovy atd.    Zkrátka bude potřeba velká finanční 

podpora. Máte vizi, kde potřebné peníze sehnat? 

Bez této vize bychom do voleb ani nešli. Každá obec měla a má šanci získat v letech 2007- 

2013 dotace z Evropských fondů a to už moc času nezbývá. Uvedené příklady jsou pouze 

hrstkou v moři, kam bychom mohli dosáhnout. V současné době platí dotační pravidlo: mám 

10 000Kč, musím z nich vytvořit hodnotu 100 000Kč atd. Jsme přesvědčeni, že podobné 

období se už nevyskytne, tak si ho nenechme ujít. 

Konkrétně k dotačním titulům: ke kanalizaci a čističce je již připraven a zaplacen projekt, 

který bohužel vloni nebyl podán, ale věříme, že se to letos podaří, protože pak by se stala  

fatální chyba vyhozených peněz za projekt( podle našich informací projekt stál již 800 000Kč). 

Máme představu o spoluúčasti obce, tady záleží právě na oněch manažerských 

schopnostech.  Jaké se dovedou vyjednat podmínky dotace, podmínky v bance, zda je někdo 

schopný zajistit fundraising (zajištění darů). Další projekty vychází už ze svého názvu tj. 

Nadace VIA a SFŽP. 

Problém peněz v obci vnímáme jako závažný problém i ve vztahu ke mzdovým nákladům na 

chod obecního úřadu. Už ze zákona vyplývá, že v obci do 500 obyvatel není povinnost obce 

platit uvolněného starostu či jiného pracovníka úřadu, záleží jenom na jejích možnostech. 

Pokud obec nechce využívat možných dotací a nechce se dále rozvíjet, nevidíme jediný 

důvod, proč by se měly plýtvat peníze na plat starosty. Rozdíl ve mzdových nákladech na 

uvolněného a neuvolněného starostu činí za rok cca 300 000Kč – to je za volební období 

1 200 000Kč.  Domníváme se, že pro obec s ročním rozpočtem 2 500 000Kč a mzdovým 

zatížením ( platy obecních zaměstnanců a odměny zastupitelů) téměř 1 000 000Kč je tato 

situace neúnosná. Podle průzkumu by mzdové zatížení obce nemělo činit víc jak 20%.ročního 

rozpočtu.  

 


